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Data: 11 de febrer de 2021. 

Hora: 17:00 h. 

Lloc: ZOOM  

 

 

Persones assistents 

Dr. Joaquim Gea, president 

Dr. Jaime Grego, vicepresident 

Sr. David Asín, tresorer 

Dr. Antoni Rosell, secretari 

Dr. Àlvar Agustí, vocal 

Dr. Joan Albert Barberà, vocal 

Sra. Salud Santos, vocal 

Sra. Maria José Escarpenter, en representació de AstraZeneca, vocal 

Dra. Judith Garcia-Aymerich, vocal 

Sra. Diana Lamarca, en representació de Esteve-Teijin, vocal 

Dr. Eduard Monsó, vocal 

També ha assistit amb veu i sense vot el Sr. Joan Casals Falcó de Momentumco. 

 

Han excusat la seva absència: 

Dr. Jorge Abad, vocal 

Sr. Angel Francisco Azpeitia, en representació de Esteve, vocal 

Dr. Ferran Barbé, vocal 

Sr. Enric Barbeta, en representació de SOCAP, vocal 

Sr. Pablo Calzada, en representació de Aldo Unión, vocal 

Dra. Núria Cruz, en representació de Menarini, vocal 

Dr. Jordi Dorca, vocal 

Dra. Rosa Faner, vocal 

Dr. Jaume Ferrer, vocal 

Dr. Joan Escarrabill, vocal 

Dra. Silvia Gómez, vocal 

Sra. Roser Maestro, en representació de Ferrer, vocal 

Dr. Ferran Morell, en representació de FUCAP, vocal 

Dr. Alfonso Torrego, vocal 

Dr. Vicente Plaza, vocal. 

Acta de la reunió del Patronat de la Fundació BARCELONA RESPIRATORY NETWORK 
(BRN).  
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Ordre del dia 

 

1. Aprovació de l’acta de la darrera reunió patronat (01/07/20) 

2. Informe del President 

3. Projectes de recerca en marxa 

4. Evolució dels BRN Seminars 

5. Torn obert de paraules    

 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

1.- Aprovació de l’acta de la reunió anterior (01/07/20). 

S’aprova per unanimitat l’acta de l’anterior patronat, celebrat el passat 1 de juliol de 2020. 

 

 

2.- Informe del President. 

El President explica que l’any 2020 ha estat molt complicat degut a l'impacte que ha tingut la 
COVID-19 en els serveis de pneumologia. Aquest fet no ha permès celebrar Seminars ni el 
simpòsium biennal. Tanmateix, explica que sí s’han pogut dur a terme reunions amb 
investigadors i també una campanya de comunicació gràcies a la col·laboració d’AZ, destacant-
ne l’impacte obtingut. Reconeix que l’experiència en micromecenatge no ha estat positiva i que 
caldrà repensar-ne els detalls per si es torna a plantejar la iniciativa en un futur. Comenta que 
s’ha posat en marxa la nova web de la fundació per bé que encara falten certs detalls. Detalla 
que s'han publicat 2 números de la revista BRN Reviews, que ha iniciat  el nou format basat en 
monogràfics, amb l’esperança de fer-la més atractiva per potencials sponsors.  

El Dr. Agustí explica que s’ha publicat un número sobre MPOC pel qual s’ha aconseguit una 
esponsorització per part de GSK i confia en aquest fet ajudi a difondre la revista. La Dra. Garcia-
Aymerich, com a editora del segon número monogràfic sobre medi ambient i malalties 
respiratòries explica que ha intentat cercar una mirada àmplia i una mica provocadora a través 
dels 4 articles que té previst publicar, que se centren en els efectes del soroll en salut respiratòria, 
les noves exposicions laborals que provoquen malalties respiratòries antigues, el rol dels espais 
verds per contrarestar i la contaminació per productes químics d’ús diari. El Dr. Agustí pregunta 
si tracta els efectes dels nou contaminants a diferents edats de la vida. La Dra. Garcia-Aymerich 
explica que algun dels articles s’ha centrat en embarassades i nens, mentre que d’altres més en 
adults. Destaca que tots inclouen bases toxiciològiques experimentals. El Dr. Agustí demana si 
hi ha algun interès per part dels patrons per esponsoritzar el número i, que si no, es buscarà 
finançament i esponsorització a altres indústries, fins i tot més enllà de les farmacèutiques. 

El Sr. Asín explica que en els propers anys hi pot haver finançament per temes d’energia verda 
a través del Ministeri per a al Transició Ecològica i Repte Demogràfic. La Sra. Escarpenter 
comenta que per AZ, a nivell internacional, un dels seus objectius és disminuir la petjada de 
carboni i que traslladarà la informació del número a la seu central. La Sra. Lamarca explica que 
a nivell europeu poden haver-hi oportunitats per obtenir fons de cara a recerca en aquest àmbit. 
La Dra. Garcia-Aymerich assenteix i explica que la convocatòria EU s’ha tancat fa poc.  

El Dr. Agustí explica que hi ha més números més en preparació: un sobre malalties intersticials 
(Dr. Sellarès), un sobre hipertensió pulmonar (Dra. Blanco) i un sobre microbioma (Dr. Sibila).  
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El President, amb suport del Sr. Casals, explica que ha estat un any difícil i que el nivell 
d’ingressos ha estat més feble que d’altres anys, fet que podria provocar un cert dèficit que es 
compensaria amb els beneficis d’altres exercicis previs. Considera que en cap cas la viabilitat de 
la fundació no està amenaçada. Mostra la seva preocupació pel fet que dos dels patrons 
fundadors hagin compartit la seva decisió de causar baixa de la fundació per diferents motius: 

• Laboratoris Esteve – degut a un redisseny estratègic de la companyia.  

• Ferrer – degut a que les condicions comercials que tenien fins el moment han estat 
canviades unilateralment per part de Novartis.  

Explica que de cara a poder equilibrar el pressupost, es rebaixaran les despeses de gestió i 
s'intentaran incrementar els ingressos via BRN Reviews i contactant amb empreses 
farmacèutiques que no són patrons (Sanofi, Novartis, Chiesi, ...). També es planteja evolucionar 
els BRN Seminars cap a productes generadors d'ingressos.  

Finalment, recorda que enguany finalitzen els convenis de col·laboració establerts amb els 
patrons, de manera que proposa obrir una ronda de converses bilaterals amb tots ells per renovar 
la col·laboració i comentar temes d'interès per a cadascun d'ells. 

 

3.- Projectes de recerca en marxa 

El President mostra la seva satisfacció pel que fet la Fundació Ramon Pla Armengol ha 
manifestat la seva voluntat de renovar l’acord de col·laboració. El Dr. Rosell explica que l’any 
2020 no es va poder efectuar el desemborsament, però sí s’ha aprovat una nova convocatòria 
per l’any 2022. Espera que la col·laboració vagi a més i explica que s’ha elaborat un resum de la 
col·laboració que es ja va compartir amb tots els patrons. La Dra. Garcia-Aymerich agraeix el 
document, per bé que considera que la producció científica dels projectes ha estat una mica 
minsa en contraposició amb l’import de l’ajut. El President considera molt pertinent el comentari 
i considera clau emfatitzar la importància d’assolir producció científica de qualitat. El Dr. Rosell 
lamenta que en alguns casos no s’ha citat a la FRPA de forma correcta, fet que cal que no torni 
a succeir.  El Dr. Monsó considera que cal continuar-ho recordant també als investigadors de 
projectes finalitzats, ja que les publicacions sovint arriben un cop acabat el projecte.  

El President explica que darrerament s’ha estat en contacte amb la Fundació Daniel Bravo, amb 
un doble objectiu. Per una banda, participar en un projecte en marxa liderat per IS Global al qual 
s’ha incorporat BRN amb la finalitat de generar una BBDD general sobre la COVID. Per l’altra, 
s’observa la possibilitat d’establir amb la Fundació una aliança estratègica que permeti 
diversificar les fonts de finançament, ja que es tracta d’una fundació que fa importants 
aportacions en l’àmbit de la recerca biomèdica. El Dr. Rosell valora molt positivament les gestions 
dutes a terme i considera que és molt important aconseguir finançament per recerca fora dels 
patrons industrials.  

El President recorda que també hi ha en marxa diferents projectes relacionats amb Covid, com 
ara el CORSAIR que compta amb una contribució per part d’AZ en apartat Intel·ligència Artificial. 
La Dra. Garcia-Aymerich explica que a l’inici de la pandèmia es va reunir el comitè científic per 
identificar assumptes més crítics per resoldre i es va plantejar un projecte que es va presentar al 
FIS, sense rebre finançament. Tanmateix, el projecte es va compartir amb els patrons de BRN i 
va rebre una part de finançament d’AZ que ha permès contractar a una persona per dur a terme 
els anàlisis corresponents. El projecte desenvolupat no és el plantejat inicialment, ja que no va 
obtenir el finançament necessari. Així, s’usen dades secundàries d’hospitals i del PADRIS, 
Comenta que ha estat difícil i frustrant no poder obtenir dades d’alguns hospitals degut a la 
complexitat dels registres hospitalaris. Agraeix el suport rebut per part d’AZ i confia que en surtin 
un parell d’articles. El President considera que caldria fer alguna aproximació en experts en tema 
de BBDD hospitalàries per veure si es pot fer algun projecte a través d’anonimitzar-les. Posa com 
exemple Castella – Lleó (SABANA). La Dra. Garcia-Aymerich comenta que és el que hauria de 
ser el PADRIS però posa de relleu divergències entre partits de govern.   
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El President recorda que també hi ha en marxa un projecte sobre asma liderat per la Dra. Irina 
Bobolea, que compta amb el suport econòmic d’AZ, per bé que lamenta que es troba actualment 
aturat degut al Covid. 

Finalment el President explica que recentment va tenir lloc una reunió general d’investigadors 
dels diferents centres BRN per tal de compartir idees i projectes en marxa susceptibles de ser 
multicèntrics que es poguessin presentar a la convocatòria FIS. Valora l’activitat com a molt 
positiva i confia en que es repeteixi de forma regular abans de grans convocatòries. El Dr. Agustí 
mostra el seu acord i considera que caldrà repetir-ho, ja que la Missió de BRN és afavorir la 
recerca cooperativa.  

 

 

4.- Evolució dels BRN Seminars 

El President comparteix la idea d’evolucionar els BRN Seminar cap a un format online, amb la 
idea que sigui més fàcil aconseguir audiències més àmplies i esponsoritzacions. Considera que 
és una manera d’obrir-se i donar-se a conèixer al món i captar altre tipus d’interlocutors. 

El Dr. Rosell proposa crear un canal de youtube per anar pujant conferències. També considera 
que caldria pensar en canviar l’idioma i passar-ho a l’anglès.  

El President explica que s’està treballant en l’organització d’un seminari sobre Sepsis i en un 
altre sobre contaminació ambiental. 

 

 

 

5. Torn obert de paraules 

Sense més intervencions, s’aixeca la sessió. 

 

 

 El President  El Secretari  

  

 

 

 

 

  

 

 

 Dr. Joaquim Gea Guiral  Dr. Antoni Rosell Gratacós  

 


